
 
 

Bestyrelsesmøde nr. 78 – 5. november 2024 

Deltagere:    

  Dorthe  23 20 91 87 Niels Jørgen  29 41 40 77   
  Lasse  40 62 29 19  Karl Kristian  51 74 02 32 
  Leo  22 87 71 70 (ref.)  

Afbud / fraværende:   Jørn  22 22 97 20  Ove  24 89 12 30 
 Kim  24 21 88 07 

 

1. Godkendelse af dagsorden   Aktion 

Kursiv tekst er fra tidligere mødereferater.  

Godkendt    

 

2. Godkendelse af referat sidste bestyrelsesmøde   

Godkendt.  

3. Godkendelse af referat fra generalforsamlingen   

Godkendt.  

4. Konstituering   

Nuværende bestyrelsessammensætning ændres ikke, hvilket betyder følgende konsti-
tuering: 

Formand:   Leo Helmer 
Næstformand:   Karl Kristian Andersen 
Kasserer:   Dorthe Hyldahl 
Sekretær:  Niels Jørgen Andersen 
Alm. medlem:  Lasse Ebdrup (vedligeholdelse)  
Suppleant:   Ove Jensen 
Associeret bestyrelsesmedlemmer:  Kim Hedegaard og Jørn Hviid Carlsen 

Leo annoncerede stop som formand næste år.  
 

 

5. Generelle punker    

a. Vox Live 
Leo orienterede om 

- at det er lykkedes med at få alle støttemidler kr. 325.000 overført fra 
sidste år, og man forsøger at rejse yderligere kr. 50.000 

- at der er indgået et formelt samarbejde med Nibe Festival om arran-
gementet 

- at der er knyttet en netop uddannet markedsføringsassistent til projek-
tet. Vedkommende bliver aflønnet.  

Bestyrelsen besluttede at indvielsen af Huul Mølle skal ske samtidig med Vox 
Live. Leo forsøger at få borgmester Lasse Frimand Jensen (S) til at klippe den 
røde snor. Alternativt forsøges med rådmand Jes Lunde (RV). 
 

 

 

 

 

 

 

Leo 
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b. Vokslev Samråd 
Leo orienterede om ny konstituering i samrådet. Nyt bestyrelsesmedlem Birthe 
Nielsen. Om samrådets deltagelse i planzonemøde og samrådsmøde. Samrå-
det deltager desuden i et lille kursusforløb over 3 aftener. Kurset er iværksat 
af Aalborg Kommune. Der deltager 8 personer fra Vokslev, som er den eneste 
deltagende landsby i planzone 10 (gl. Nibe kommune).  

6. Drift og vedligeholdelse   

a. Tagrende over hovedindgang  
29. juni 2020. Der kommer rigtigt meget regnvand i hjørnet ved spildevandstanken. Vandet 
graver en rende foran indgangsdøren. Der var enighed om at lave en lille fordybning med 
piksten sat i beton, som regnvandet kan ledes bort i. - Etableres til forår 2020.  

Regnvandet pjasker ned på murværket, som suger vand. Derfor blev i stedet aftalt, at der 
skal etableres en tagrende magen til den på bygningens anden side. Denne tagrende skal 
dog nok være et nummer større. Kim er tovholder og starter opgaven op.  

10. sept. 2020. Kim har holdt igen pga. manglende økonomi, men går i gang nu. 

23. aug. 2021.  Kim er i gang, og lover at renden kommer op nu.  

10. febr. 2022. Kim er i gang, men ønskede at drøfte udførelsesmetoden med bestyrelsen. 
Bestyrelsen godkendte Kims forslag.   

16. marts 2022. Kim er gået i gang. Det blev aftalt at nedløb laves med loddede knæk i stedet 
for standardbøjninger. Dette udføres af blikkenslager.   

8. aug. 2022. Opgaven udvides til også at omfatte en stump tagrende på gavlbygningen. 
Vandet fra denne tagrende føres ned i tagrenden på hovedbygningen. Tagnedløb kobles på 
drænledningen, hvis det er muligt. Undersøges på arbejdseftermiddagen d. 22. august.  

14. nov. 2022. Kim og Ove har koblet interimistisk tagnedløb på drænledning i jorden. Kim 
får lavet tagrende på sidebygning og endelig nedløbsledning.  

30. jan. 2023. Kim har justeret den opsatte tagrende, så vandet fra skotrenden ikke løber hen 
over – men i tagrenden. Tagrende på sidebygning og tagnedløb monteres.  

20. marts 2023. Kim følger op.  

8. maj 2023. Kim sørger for at købe arbejdet ved Vokslev VVS.  

29. aug. 2023. Tagnedløb nåede lige at blive lavet inden Mølledagen, men der mangler sta-
digvæk tagrende på sidebygningen. Kim rykker Vokslev VVS for færdiggørelse. 

Leo kontakter Vokslev VVS 

b. Tilsanding af indtag til mølledam 
Intet.  

Efter mødet er fredningsforslaget af Binderup Ådal fremlagt til godkendelse på By- 
og Landdistriktsudvalgets møde d. 14. november 2024. Af fredningsforslaget frem-
går følgende:  

”Plejemyndigheden skal sikre, at møllesø og indløb til møllesø ved Huul Mølle op-
renses i et sådant omfang, at møllesøens funktion og fortælleværdi som møllesø 
for Huul Mølle opretholdes.” 

c. Forsikring 
21. marts 2022. Leo har indhentet tilbud fra Topdanmark, som en udvidelse af vores nuvæ-
rende landbrugsforsikring. Arbejdsskade koster kr. 1.498 årligt. Erhvervsansvarsforsikring 
koster kr. 873 årligt.   

16. maj 2022. Dansk Mølleforening arbejder på en fælles forsikring, men er ikke særlig opti-
mistiske. Vi gør ikke mere lige nu. Vi skal også først bruge forsikringerne, når møllekorpset 
skal i gang. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Leo 
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20. marts 2023. Dansk Møllerforening har meddelt i mølleblad, at de stadigvæk arbejder på 
sagen. Da Himmerland Fonden (Forsikring) jo har støttet os, kunne vi evt. indhente tilbud på 
vores forsikringer herfra.   

Jf. sidste regionsmøde arbejder Dansk Møllerforening stadigvæk med sagen.  

d. Bygningsvedligeholdelse 
Vandrende på tværs ved vej, da regnvand skyller grusset væk. Afventer til diverse mølleele-

menter er fragtet ind og ud af møllen. Dvs. sandsynligvis først sommeren 2025. 

Gentagelse. 

e. Fredning af Binderup Ådal og Huul Mølleområdet 
Intet.  

Efter mødet er fredningsforslaget af Binderup Ådal fremlagt til godkendelse på By- 
og Landdistriktsudvalgets møde d. 14. november 2024. Af fredningsforslaget frem-
går følgende:  

”Tilbygning til og udvendig ombygning af eksisterende bygninger kræver tilladelse 
af fredningsnævnet med hensyn til størrelse samt udformning, herunder materiale- 
og farvevalg.” 

Under kommunens behandling af indsigelser har man accepteret at holde Dorthe 
og Kims lade og garage udenfor, men ikke stuehus og have. Møllebygningen og 
madpakkehus er omfattet af fredningen.  

f. Handicapadgang 
Kim foreslår, at trappesten skæres væk i døråbning, da man ellers skal have HC-rampe både 
indvendig og udvendig. Opbevaring af flere HC-ramper er træls. 

Bortskæring vil kræve en ny og ”længere” dør. Vi overvejer indtil videre. Vi har projekter nok 
lige nu.  

Gentagelse  

g. Vandindvinding 
Vi har jo kun vandindvindingstilladelse til at køre med vandturbinen 25 gange om 
året med højst 5 min. varighed. Dette er selvfølgelig et stort problem, når vi skal 
lave vandkaffe efter indvielsen.  
Vi afventer færdiggørelsen, så vi kan demonstrere at vandstanden i Binderup Å 
ikke ændres ved at køre mere med vandturbinen.  

h. Diverse 
Intet  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

7. Restaurering af gangtøj mm.   

a. Kontrakt med Christoffer Palle 

Kim og Leo har målt intakt møllesten op for Christoffer, og aftalt at de to knækkede 
møllesten nedlægges i 8-kantet ringkar, som kun restaureres til museum.  

Christoffer har meddelt at han er gået i gang.  

Leo kontakter Christoffer og aftaler, hvornår vi skal begynde at holde Teams-møder.    

 
 
 
 
 
 
Leo  

8. Møllekorps  

a. Medlemmer 
22 medlemmer.  

b. Beklædning 
Der er stadigvæk mange, som endnu ikke har hentet.  

c. Forårstur 2025 
Vi stiller efter en tur til Dorf Mølle lørdag d. 5. april 2025.  
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d. Orientering til møllekorps 
 4. september blev de 3 foreløbige info-videoer sendt ud til møllekorpset, sammen 
med orientering om, at der er skaffet midler til fjernelse af spærring ved Binderup 
Mølle og 3,5 km genslyngning af Binderup Å. 

Leo sender orientering ud om: Kontrakt med C. Palle. - Beretning og regnskab. – 
Madpakkehus.  

 
 
 
 
 

Leo 

9. Naturstyrelsens grund  

a. Primitiv overnatning 
o Lavvuer blev opstillet 30. april 2024. Lasse er tovholder på at få dem ned inden 

vinter.  

o Der blev givet kommunalt tilsagn til lavvuerne d. 7. maj 2021. Projektet skal 
opretholdes i min. 5 år.  Leo kontakter kommunen for at høre om vi må er-
statte dem med shelters.  
Efter mødet: Det må vi godt.  

o Leo har talt med Leif Lyngsø, Naturstyrelsen d. 31.10.2024: 

Vi må godt stille shelterne op ude i solen, men de skal holdes fri af fundamen-
terne. Det er i orden at rydde lidt mere bevoksning og planere terrænet. 
Naturstyrelsens standardshelters kræver byggetilladelse og landzonetilladelse. 
Vi skal være opmærksom på afstandskrav til hulvej, sø og eventuelt også å. 
Kommunen kan give dispensation. Desuden er der 100 m’s afstandskrav til 
gravhøje, og Kulturarvsstyrelsen giver sandsynligvis ikke dispensation.  
Naturstyrelsen har ca. 100 shelters ude i udbud nu. Budfristen er 23. november. 
I sidste udbud kostede den lille shelter ca. kr. 48.000, men bliver sandsynligvis 
billigere denne gang.  
Renovering af stor velkomst-tavle. Jeg har lovet at undersøge, om vi har en 
ekstra tavle, ligesom vi skal have fat i de grafiske filer til alle tavlerne.  
Karl Kristian undersøger om depotsat tavle er lig den eksisterende. Leo forsø-
ger at finde de originale plotfiler.  
Efter mødet: Karl Kristian oplyser at tavle er magen til.   

b. Udstillingshus 

o Entreprenør Henrik Hansen og Nibe Installationsforretning er færdige, faktu-
raer er fremsendt og betalt.  

o Karl Kristian oplyser, Nibe Skole synes godt om den ændrede indretning. 

o Lasse er tovholder på at få etableret udluftning mellem de to bagvægge.  
Kontakter os andre, hvis han ønsker hjælp.  

o Kim sætter branddasker op igen. 

o Lasse laver en prototype på hylder i døråbning, hvor der kan opsættes bro-
churer samt løbende opslag om diverse.  

o Leo søger for afrapportering til kommunes landdistriktspulje. 

o Maling af træværk og fliser foran indgange laves til foråret.  

o Plancher er stillet i depot på kværnloftet. Hvad der skal ske med dem, venter 
vi med at afgøre. Vi har projekter nok i gang lige nu. Gentagelse.  

o Remedierne i grejbank er stadigvæk i depot på Vokseværkets tidligere pedel-
værksted. Hvad der skal ske med dem, afventer ligeledes. Gentagelse.  

 

 

 
Lasse 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Leo  
 
 
 
 
 
 
 
 
Lasse 

Kim 

Lasse 
 

Leo 
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10. Formidling  

a. Fotomappe 
Dorthe har rundsendt notat fra jurist vedr. indhentning af tilladelser fra folk, inden man lægger 
deres billede op på fx FB-side. Almindelige situationsbilleder af foreningsaktiviteter kan som 
udgangspunkt frit lægges på hjemmesiden. Også selv om personer kan genkendes. Hvis 
billederne udstiller eller krænker en person, kræves der samtykkeerklæring.  

Bestyrelsen anmodes om at lægge billeder ind på Google fotoside: 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36 

Adgang kræver vist en Google-konto og at man bliver inviteret. Pt. er det vist kun Dorthe 
(som møllelaug), Lasse og Leo der har adgang.  

b. Hjemmeside og Facebook 
Leo lægger løbende bestyrelsesreferater op på hjemmesiden, men ellers ændres hjemme-
siden ikke.  

Siden sidst: 9 nye medlemmer, så Facebook-side har nu 653 følgere.  

c. Fremvisninger 
Bislev Seniorklub d. 11. juni 2019 – ca. 45 personer (Kim) 
Rotary, Nibe og Rebild d. 18. juni 2019 – ca. 40 personer (Leo) 
Radikale Venstre, Aalborg d. 2. september 2019 – 7 personer (Leo)  
Aktivitetscentret Kastanjegården, Frejlev d. 18. september 2019 – 25 personer (Leo)  
Ingeniørforeningen, Aalborg d. 19. september 2019 – 35 personer (Kim)  
Seniorklub 93 d. 2. juni 2020 – 15 personer (Leo)   
Himmerland Nimbusklub 13. september 2020 – 15 personer (Leo) 
Naturvejledere – Vandstærsarrangement 19. februar 2022 – ca. 40 personer (Leo) 
Lokalhistorisk Forening Ellidshøj, Svenstrup og Godthåb 9. juni 2022 – 12 personer (Leo) 
Øster Hornum Skole. 4 klasse - 15. juni 2022 – 22 personer (Leo) 
Blå Kors Genbrug – 7. august 2022 – 36 personer. (Leo) 
Familiearrangement Jørn Aabye, Nibe – 20. august 2022 – 20 personer (Leo) 
Høreforeningen Aalborg og Brønderslev – 10. maj 2023 – 14 personer (Leo) 
Lokalhistorisk forening Frejlev, Nørholm og Sønderholm – 7. juni 2023 – 40 personer (Kim 
og Dorthe) 
Dansk Naturfredningsforening Aalborg – 2. juni 2024 – 20 personer (Leo) 
Privat fødselsdagsarrangement – 25. august 2024 – 20 personer (Leo) 
Vodskov Møllelaug – 28. september – 6 personer (Leo)  
Sofiendalsskolens Seniorklub – 10 personer (Leo)  

Det blev besluttet, at vi ikke tager betaling for fremvisning for andre møllelaug.  

d. Dansk Mølledag 
Afholdes hvert år 3. søndag i juni måned.  

Nibeegnens Veterantraktorlaug deltager med tærskeværk på dagen. Opstilling af 
gamle traktorer ligeledes.  

Møllelauget deltager med håndkværne og evt. bagning af pandekager over bål.     

e. Informationsskærm og videoer 
Intet.  

f. Projektør underfaldshjul i gl. vandkanal 
Afventer snak med Lise Andersen. Gentagelse.   

g. Samarbejde med øvrige vind- og vandmøller  
Mariendals Møllelaug har fået aftale med kommunen om brugsret  
Lasse og Leo orienterede om fællesmøde og snak med Mariendals Mølle. 
Leo arbejder videre med fælles promovering gennem Destination Nord.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  
 
 
 
 
 

 

 

 

 

Leo 

 

 

 

Leo 

11. Økonomi  

a. Regnskab 
Regnskab blev underskrevet af formand og næstformand.  

 
 
 

https://photos.app.goo.gl/yx2U6bJhe2dyADU36
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b. Kassebeholdning 
Kassebeholdning restaurering er dags dato kr. 1.398.433,23  

Kassebeholdning driftskonto er dags dato kr. 67.614,86  

Dorthe har endnu ikke haft held med at træffe Lene Frederiksen, Sparekassen 
Danmark. Dorthe sammenligner priserne på diverse bankydelser inden skift.  

c. Udlæg 
Leo undersøger udlæg til møllemøde og papirposer til mel.  

d. Forestående driftsudgifter 

− Restarbejde på tagnedløb og tagrende 

− Vandrende ved vej/grussti   

− Maling af madpakkehus og lægning af fliser.  

 
 
 
 
 
 
Dorthe 
 
 
Leo 

12. Medlemsforhold  

a. Medlemstal  
År 2023 blev afsluttet med 126 medlemmer.  

Medlemstal 2024 er 125 medlemmer.  

 

13. Parkeringsplads  

• Handicapadgang til møllebygningen 

• Formidling (plancher) i/fra madpakkehus  

• Grejbank  

 

14. Eventuelt   

Intet   

15. Næste møde   

Næste bestyrelsesmøde:  
Tirsdag d. 21. januar kl. 19:00 hos Dorthe/Kim – Dorthe sørger for kage.   

 

 

 


